
ÒSom un dels pocs festivals que no ens interessa tenir m�s

gentÓ

Entrevista a Galderic Sanmart�, director ar t�stic de l'Estunar t, el festival de m�sica que es

por ta a terme cada dimar ts del mes de juliol al bosc de Les Estunes, a Porqueres

Galderic Sanmart�, nascut l'any 1984 a Cornell� del Terri, treballa com a dinamitzador cultural a l'Ajuntament de

Porqueres i �s el director ar t�stic de l'Estunar t, el festival de m�sica que es por ta a terme cada dimar ts del mes

de juliol al bosc de Les Estunes, a Porqueres. L'Estunar t arriba enguany a la cinquena edici�.

Com va n�ixer l'Estunar t?L'Estunar t va n�ixer ara fa cinc anys, quan amb la regidoria de joventut juntament amb

la de cultura vam pensar en oferir una programaci� durant el per�ode d'estiu, utilitzant els espais emblem�tics

que tenim a Porqueres, com �s el bosc de Les Estunes. En aquell moment, quan va n�ixer, era un festival molt

ecl�ctic, en qu� hi havia narraci� oral i m�sica d'arrel i m�s tradicional. B�sicament l'objectiu era oferir una

programaci� d'ar ts esc�niques, en un dels indrets m�s emblem�tics que hi ha a Porqueres. Era una barreja de

moltes disciplines, per� amb el temps s'ha anat consolidant cap a una l�nia musical de grups m�s independents i

d'aire folk.Quins criteris seguiu a l'hora de seleccionar els grups?Ens hem de condicionar pel pressupost, perqu�

som un festival que tenim un pressupost molt redu�t. Per tant, hem de buscar opcions d'ar tistes que vulguin

par ticipar i venir amb uns preus molt baixos, per� sense perdre la qualitat. Hi ha dues vies: per un costat s�n

bandes que acaben de comen�ar o por ten poca durada, i no estan en un circuit molt professional, i per tant hi

podem accedir; l'altra forma �s aprof itar bandes internacionals que estiguin de gira, i tinguem la sor t que en

aquella �poca estiguin pels voltants de casa nostra, i aix� poder-hi accedir a uns pressupostos tamb� molt

raonables. Tamb� intentem tenir sempre alg� una mica referent dins el panorama nacional, i vendre-li una mica el

projecte de l'Estunar t perqu� puguem fer front al seu preu.Qui organitza el festival?El festival engloba moltes

�rees de l'Ajuntament de Porqueres, ja que en un municipi petit els regidors s�n t�cnics, i per tant tamb� ajuden

a organitzar el festival. Sobretot comptem amb la colálaboraci� de la Comissi� de Festes de Porqueres, que ens

ajuden molt, i tamb� gent a t�tol individual que ajuda en el muntatge, en el servei de bar, en fer difusi� dels

concer ts, i en el disseny del car tell. En def initiva, molta gent vinculada al municipi que se sent, tal com creiem

tots, el festival ja seu i que volen ajudar-nos a tirar-ho endavant.Per quin tipus de p�blic est� pensat?La nostra

idea inicial ens por tava a un p�blic m�s adult, per� ara creiem que �s un p�blic que afecta a moltes etapes

d'edat. Tothom que li agradi la m�sica i vulgui gaudir d'una nit agradable escoltant ar tistes que segurament no

haur� vist, pot venir. Per tant, no marquem una r�tio clara, perqu� com es pot veure quan v�ns al festival, hi ha

gent de totes les edats. L'any passat vam veure que gent que estiuejava a Banyoles es va assabentar que es

feien aquests concer ts i va assistir-hi, per� ser�em ingenus si crei�ssim que ve gent d'altres pa�sos a veure el

festival. �s veritat, per�, que tenim const�ncia que ve gent de la prov�ncia de Girona i de fora de la comarca.Qu�

distingeix l'Estunar t d'altres festivals?Una de les coses clau �s que es fa al bosc de Les Estunes, i aix� ja el fa

�nic, perqu� l'indret el condiciona. Al mateix temps, com que es fa en aquest bosc, intentem treure-li el m�xim

prof it a l'entorn del festival, per tant intentem programar una s�rie de grups que encaixin amb l'entorn, per aix�

l'estil musical sol ser molt folk, molt de cantautor i de banda poc electrif icada. No impor ta el volum, sin� que

busquem sobretot la delicadesa, la nitidesa del so, perqu� l'indret �s clau.

Una altra cosa que el diferencia �s que el festival es fa un dimar ts, no sol ser un dia gaire normal per fer un

festival. Tamb� som conscients que tenim unes limitacions d'espai i tampoc podem assumir un gran volum de

gent, per aix� el fet que sigui cada dimar ts de mes ens fa moure amb un volum de gent que podem assumir, ja

que potser si ho f�ssim en un cap de setmana seria impossible.�s curi�s que el festival es faci cada dimar ts de

mes, i no durant uns dies seguits.Aix� ens facilitaria molt la feina a nivell de producci�, ja que muntar i



desmuntar-ho tot cada dia, i fer-ho sempre de forma diferent, �s veritat que d�na m�s complicitat a l'espai per�

tamb� suposa m�s feina per l'equip que ho por ta a terme. A m�s, aix� tamb� fa que no puguem realitzar un gran

muntatge, per� aquest fet va molt en conson�ncia amb el festival, ja que en funci� de qui vingui a tocar, es munta

d'una forma o d'una altra. Tamb� vol�em oferir una programaci� completa durant tot el juliol, per no concentrar-ho

tot en tres o quatre dies. Som conscients que la gent que ve repeteix, �s a dir, que no v�nen expressament a

veure un grup concret, sin� que volen gaudir d'una nit musical al bosc de Les Estunes.Compteu amb el mateix

pressupost cada any?En un inici vam comen�ar amb un pressupost molt redu�t i no gaire def init, per� a mesura

que hem anat avan�ant cada any, m�s o menys hem tancat un pressupost en qu� hi colálabora en par t la

Generalitat de Catalunya a trav�s de l'Ërea de Joventut. �s un pressupost modest, tot i que en els �ltims anys

l'hem ampliat una mica, que ens permet tirar endavant el festival.Quines expectatives teniu pel festival

d'enguany?Creiem que �s un festival que la gent ja coneix i que t� una bona assist�ncia, i per tant esperem

repetir l'aforament que vam aconseguir l'any passat, tot i que tenim previst augmentar una mica l'espai, i per aix�

hem reubicat cer ts serveis del festival perqu� hi hagi m�s comoditat i es pugui accedir millor a veure els

concer ts. Considerem que si repetim el volum de gent de l'any passat ser� per fecte, llavors hem d'esperar que el

temps ens acompanyi, ja que al ser a l'aire lliure el temps �s determinant, i si plou no es fan els concer ts. Creiem

que ens estem movent en els m�xims del festival, b�sicament perqu� l'aforament no permet assumir a m�s gent,

per� tamb� creiem que estem en els m�xims de gent que podem mobilitzar pel car tell que por tem. Creiem que

estem al voltant d'unes 300 persones per dia, amb un total f inal d'unes 1.200 o 1.300 persones.Quin �s el plat

for t d'aquest any?�s un festival que moltes vegades la gent no coneix el car tell que hi ha, per� s� que hi ha coses

a destacar, i cada grup t� les seves par ticularitats. �s evident que aquest any tenim la sor t de tenir a en Pau

Vallv�, que ja �s un ar tista de renom, un productor amb una llarga traject�ria, i ens ve a presentar el seu �lbum

De bosc precisament al bosc de Les Estunes. Ens consta que li fa molta ilálusi� poder venir, i per aix� podem

accedir a ar tistes d'aquest tipus, per la singularitat del festival, ja que no �s un escenari normal, sin� que �s un

lloc especial.Quins altres grups destaquen al car tell?Tamb� m'agradaria destacar a la banda internacional que

tenim, que s�n Trevor Moss&Hannah-Lou, una banda folk d'inspiraci� en els anys seixanta. Por ta melodies molt

commovedores, i �s una sor t que estiguin a prop per aquestes dates i puguin venir. Llavors tamb� destacar el

grup Berlinist, que clour� el festival, i �s una formaci� af incada a Barcelona, amb membres de diferents llocs,

que por ten poc temps junts i creiem que se'n sentir� molt a parlar, ja que formar� par t en el festival Pr�xims que

se celebrar� a Calonge. �s una sor t que els puguem veure en viu, ja que tenen un directe fant�stic. Estan posats

expressament a l'�ltim dia perqu� siguin ells qui tanquin el festival, ja que creiem que �s una de les perles que t�

aquest any l'Estunar t.El festival s'est� consolidant?Creiem que s�, que �s un festival que la gent ja coneix. Saben

que els dimar ts del mes de juliol si van al bosc de Les Estunes es trobaran amb un espectacle molt agradable.

La gent que no hi ha anat mai queda bastant sorpresa, i els que repeteixen, ho fan per alguna cosa. Considerem

que ja s'est� consolidant pel p�blic que hem anat tenint els �ltims anys, que ha anat creixent progressivament.

Tamb� perqu� som un dels pocs festivals que no ens interessa tenir a m�s gent, ja que no podem assumir un

volum m�s alt de gent, la capacitat de l'espai no ens ho permet. En aquest sentit, aix� ens demostra que quan no

has de fer gaire difusi� perqu� vingui la gent, vol dir que el projecte est� anant pel bon cam�.
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